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Földvári Győző 

Köszönti a bizottsági tagokat és a hivatal munkatársait. Megállapítja, hogy a 7 tagú 

bizottság tagjai közül   4 fő van jelen, így a bizottság határozatképes 

Jegyzőkönyv-hitelesítő: Orosz Lászlóné 

A bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal elfogadta a napirendi pontok tárgyalását. 

1./Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének rendelettervezete az 
önkormányzat 2023. évi zárszámadásáról, és a központi támogatások elszámolásáról 
(VGB.VPÜB, KGY) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
  
Földvári Győző 

Látható, milyen környezetben kellett dolgoznia, gazdálkodnia a városnak és 

megteremteni a közgyűlésnek a lehetőségeket. Ilyen körülmény volt a pandémia, a 

magas infláció, a nem teljesülő bevételek, valamint a Szolidaritási hozzájárulás 

szintjének drasztikus emelkedése az előző évekhez képest. A bevételi és kiadási 

főösszegekből kitűnik, milyen nehéz helyzetben gazdálkodtak.  

A bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal elfogadta a napirendet 
 
60/2024. (V.27.) VPÜB döntés 

 
A Városi Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság támogatja Eger Megyei Jogú Város 
Önkormányzata 2023. évi zárszámadásáról, valamint a központi támogatások 
elszámolásáról szóló rendelet Közgyűlés elé terjesztését.  
 
A bizottság véleménye: az energia veszélyhelyzet, a magas infláció, a felhalmozási 

bevételek nem teljesülése, a szolidaritási hozzájárulás szintjének emelkedése az előző 

évihez képest jelentős nehézséget okozott a gazdálkodásban.  

Részletes anyag készült a 2023. év teljesítéséről. Az egyensúlyi gazdálkodás a bevételi és 

kiadási főösszegek alapján egyértelműen kitűnik.  

Az önkormányzat 2023. évben felelősségteljesen gazdálkodott.  

  

https://eger.hu/public/uploads/vpub20240527_001.zip
https://eger.hu/public/uploads/vpub20240527_001.zip
https://eger.hu/public/uploads/vpub20240527_001.zip
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2./Előterjesztés Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata 2023. évi 
maradványának jóváhagyásáról (VGB, VPÜB, KGY) 
Mirkóczki Ádám polgármester 
  
Orosz Lászlóné 

A zárszámadás elkészítésénél nem jelent problémát, hogy a cégek beszámolói még nem 

készültek el? Május 31. a beszámolóknak az elkészítési határideje. Ezek mikor várhatók?  

Juhász Tamás 

A hivatal egy konszolidált beszámolót készít, ami az önkormányzat, illetve az 

intézményei bevételeit és kiadásait tartalmazza. A cégek nincsenek benne, így nem 

befolyásolják az önkormányzat zárszámadásának elkészítését.  

Orosz Lászlóné 

Attól függetlenül, hogy a zárszámadásban szerepelnek a gazdasági társaságok teljesítési 

százalékai? Amikor az önkormányzat egy-egy támogatásról döntött a cégek 

vonatkozásában, akkor az megjelenik a zárszámadásban.  

Juhász Tamás 

Ettől függetlenül is fenntartja, nincs hatással a cégek beszámolója a zárszámadásra. 

Ugyanis ez utóbbi már megvalósult tényállapotot mutat be. Bármilyen módosítási igény 

értelmezhetetlen a zárszámadás tekintetében. Amennyiben hibát talál valamely 

szakember, akkor azokat a következő év beszámolójában javítják. Itt hibáról nem 

beszélhetnek. 

Földvári Győző 

A zárszámadás nem befolyásolja, hogy a cégek beszámolói milyen eredményeket fognak 

mutatni. Az önkormányzat gazdasági társaságai részére nyújtott támogatása megjelenik 

az anyagban. Annak felhasználásáról a cégek fognak beszámolni.  

Orosz Lászlóné 

Szerinte befolyásolja. Hogyan tud az önkormányzat beszámolót készíteni, ha nem látják, 

hogy az egyes társaságok milyen bevételeket, valamint kiadásokat produkáltak. A 

beszámolóból derülne ki egyértelműen, a cégek megkapták, elköltötték és elszámoltak 

vele. Érti, hogy szakmailag ez így rendben van, de számára furcsa, miként lehet úgy 

beszámolót készíteni, hogy az önkormányzat nincs tisztában a cégei adataival.  

Juhász Tamás 

Az egyes cégeknek vannak címszámai a kiadási oldalon az önkormányzat 

költségvetésében. Ezekre működési vagy felhalmozási megállapodást kötöttek az 

intézményekkel. Minden esetben, a szerződésnek megfelelően a társaságok megkapták 

https://eger.hu/public/uploads/vpub20240527_002.zip
https://eger.hu/public/uploads/vpub20240527_002.zip
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az abban szereplő összegeket. Ezek szerepelnek a teljesítés oszlopban. A 

zárszámadáshoz erre az adatra van szükség. Az esetleges visszafizetési kötelezettségük 

már a 2024-es évet fogja érinteni tekintettel arra, hogy a tranzakció már ebben az évben 

fog realizálódni.  

A bizottság   3 igen, 1 tartózkodás mellett elfogadta az előterjesztést. 

 
61/2024. (V.27.) VPÜB döntés 

 
A   Városi Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság támogatja az alábbi határozati 
javaslat Közgyűlés elé terjesztését: 
 

1. Határozati javaslat: 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése a 2023. évi maradvány összegét 
4.523.399.960  Ft-tal hagyja jóvá az 1. mellékletben foglalt részletezés alapján. 
 
Ezen belül: 
 

1. Az önkormányzati költségvetési szervek alaptevékenységének 2023. évi 
költségvetési maradványa 1.511.387.806 Ft, melyből 714.685.503 Ft a 2024. évi 
költségvetésben már tervezett összeg. A vállalkozási tevékenység 2023. évi 
maradványa 4.126.557 Ft. A Közgyűlés a 2023. évi maradványt és a személyi 
juttatás maradványának összegét a 2. mellékletben foglalt intézményi 
részletezésnek megfelelően 800.828.860 Ft összegben – melyből a személyi 
juttatás maradványának összege 168.025.026 Ft - hagyja jóvá. A költségvetési 
szervek kötelezettséggel terhelt, valamint feladatokra előirányzott 
maradványának részletezését a 2/a. melléklet szerint fogadja el a Közgyűlés.  
 

2. Az önkormányzati feladatokra jóváhagyott 2023. évi maradvány 3.007.885.597 
Ft, az alábbiak és a 3-8. mellékletek szerint: 

 
 
a.) Működési költségvetés: 

- ebből: személyi juttatások 1 704 527 Ft 
 234.219.437 Ft 

    
b.)  Vagyonnal kapcsolatos kiadások 

 
 34.953.892 Ft 

c.)  Felújítási kiadások  106.453.121 Ft 
 

d.)  Beruházási kiadások 
- ebből: személyi juttatások 3 087 528 Ft 

  
 

 76.643.338 Ft 
 

e.) Felhalmozási célú támogatások államháztartáson 
belülre és átadott pénzeszközök 

 5.098.697 Ft 
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f.)  Tartalékok  6.705.173 Ft 
    
    
g.) 2024. évi költségvetés finanszírozásába bevont összeg  2.543.811.939 Ft 
    

 
A jóváhagyott maradványból a bérlakás értékesítéssel összefüggésben 
képződött maradvány 8.542.345 Ft, melyből 8.226.717 Ft-ot a 2024. évi 
költségvetésben eredeti előirányzatként terveztünk.  

 
3. A személyi jellegű kiadás maradványának összege a személyi jellegű kiadások 

2024. évi előirányzatát növeli és felhasználására az önkormányzat 2024. évi 
költségvetéséről szóló rendelet szabályai az irányadók. 

 
4. Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése elrendeli, hogy a 2023. évi maradvány 

jóváhagyott összege a mellékletek szerinti jogcímeken kerüljön átvezetésre a 
2024. évi költségvetésen a 4/2013. (I. 11.) Kormányrendelet szabályozásának 
figyelembevételével.  

 

Felelős:  Mirkóczki Ádám polgármester 

 Dr. Bánhidy Péter jegyző 

Határidő: 2024. május 31. 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzat Közgyűlése utasítja a Jegyzőt, hogy a jóváhagyott 

maradványról a költségvetési szerveket értesítse. 

2. Határozati javaslat: 

Eger Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése elrendeli az Egri Kulturális és 
Művészeti Központnál 36.359 Ft, az Egri Városi Sportiskolánál 9.275.460 Ft, az Egri 
Szociális Szolgáltató Intézményél 13.908.792 Ft, az Egri Kertvárosi Óvodánál 2.233.529 
Ft, a Benedek Elek Óvodánál 10.157.515 Ft, a Szivárvány Óvodánál 3.433.273 Ft, a 
Gyermekjóléti és Bölcsődei Igazgatóságnál 22.051.487 Ft, a Harlekin Bábszínháznál 
1.763.919 Ft, az Egri Közszolgáltatások Városi Intézményénél 39.702.325 Ft, a Bródy 
Sándor Könyvtárnál 15.582.399 Ft, 2. melléklet szerinti maradvány-elvonás összegével az 
Önkormányzat bevételeinek VII/1 Elvonások és befizetések bevételei előirányzatának 
növelését a kiadások V/6/5/K Élelmezéssel összefüggő tartalék 102.795.058 Ft-tal, a 
II/47/1/3/K Egri Vízilabda Kft. - Bárány uszoda üzemeltetésével összefüggő kiadások 
6.350.000 Ft-tal, valamint a III. fejezet új címszám Városgondozás Eger Kft. felhalmozási 
célú támogatása 9.000.000 Ft-tal történő egyidejű emelésével. 
 
Felelős:  Mirkóczki Ádám polgármester 

 Dr. Bánhidy Péter jegyző 

Határidő: 2024. május 31. 
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3./Előterjesztés Eger Város közbiztonságának javítását célzó intézkedésekre (KGY) 
Bódi Zsolt képviselő 
  
Balogh Tibor 

Teljesen világos, minél több kamerára van szükség. Számára nonszensz, hogy a város 20 

millió Ft-ot ad a rendőrök számára túlórapénz gyanánt. Sokkal inkább el tudja képzelni 

egy civil polgárőrség, vagy egy önkormányzati rendészet kialakítását. Szerinte a 

rendőrök túlmunkájának finanszírozása a BM feladata lenne.  

Orosz Lászlóné 

Sajnos nincs elegendő létszámú járőr. A városőrségnek talán majd lesznek szélesebb 

jogosultságai, azonban a polgárőrségnek semmi. 

Felnémet valóban egy rendkívül „fertőzött” terület. A rendőrök vállalhatnak túlmunkát 

a szabadidejük terhére és a környéken lakók számára ez megnyugtató lehet. Mindent 

szeretnének megpróbálni, hogy elrettentsék a bűnöző egyéneket az elkövetéstől. Ez 

most kifejezetten a felnémeti városrészre vonatkozik. A múltkor találtak 2,7 millió Ft-os 

keretet, amit nem tud, hogy meddig elegendő. Ezért születhetett meg ez a kis 

előterjesztés. A kamerákkal abszolút egyetért és kérdezi is, hol tart az ilyen irányú 

fejlesztés.  

Földvári Győző 

Tájékoztatásul elmondja, polgármester úr, kapitány úr, Mirkóczki Zita, valamint Bódi 

Zsolt 1-1.5 hete egyeztettek a témában. Kapitány úr kinyilatkoztatta, minden forrást 

szívesen vesz, amit kapnak, azonban a lehetőségeik végesek. Nincs megfelelő számú 

rendőr. Kamerák telepítésével lehet enyhíteni a problémán, viszont úgy gondolja, 

alapvetően nem pénzkérdés. Más irányba kellene elmenni ahhoz, hogy a területen 

nyugalom legyen. Ott egy komplex tudatformálás szükséges. Felvetődik a helyi közösség 

felelőssége, amit fejleszteni kellene. Így hatékonyabb lenne a bűnmegelőzés és ez nem 

pénzkérdés. Ma már olyanok az igények, hogy minden lépcsőházban rendőr legyen 

Felnémeten. Ez megoldhatatlan. 

Az a véleménye, nézzék meg, milyen hatása lesz a 2.7 millió Ft-nak. Nyilván rendkívül 

lényeges a közbiztonság, de számtalan helyre kellene még forrás. Megjegyzi, megtörtént 

az óvodai játékok felülvizsgálata és a 60%-ukat le kellett zárni az állapota miatt.  

Erdei Gyula 

Tényként kell leszögezni, az elmúlt időszakban a kamerák száma megduplázódott. A 

kamerákon túl, van egy felhordó hálózat, ami rendkívül bonyolult Eger domborzata 

okán. A megfigyelő helyiségben igen komoly számítógépre van szükség. A képet 

rögzíteni szükséges a jogszabályban meghatározott időtartamig és ehhez szintén egy 

fejlett rendszer kell. Ezek mind korszerűsítésre kerültek, a felhordó hálózat különösen 

nagy fejlesztésen ment keresztül a tavalyi évben. A kamerák telepítésének helye a 

rendőrség által meghatározott vagy önkormányzati rendészeti szempont szerint valósul 

meg. Az utóbbi időszakban megszaporodtak a garázsbetörések. 2024-ben 25 millió Ft 

https://eger.hu/public/uploads/vpub20240527_003.zip
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van ezen a soron. Az idén kicserélték a vezérlő számítógépet, illetve egy monitort. 

Komoly hálózatfejlesztés is történt az épületen belül. Közben 12 db kamerát helyeztek el 

és még 20 db-ot terveznek.  

A kamerák számát tekintve a lakosságszámhoz képest, az országban előkelő helyet foglal 

el Eger. Nagyjából 140 db kamera működik a városban.  

Földvári Győző 

Amennyiben jól érti, akkor ebben az évben még 20 db kamera kihelyezésére van 

lehetőség a költségvetésből. Ez a szám, a már meglévő 140 db mellett jelentős. Ez válasz 

arra, hogy az önkormányzat támogatja a kamerák telepítését. A város lefedett ilyen 

szempontból. Van ellenvélemény is a kamerák telepítését illetően, viszont a biztonság 

miatt fontos.  

Császár Zoltán 

Egyetért a civil delegálttal, hogy ez a BM dolga lenne. Amennyiben megnézik Heves 

Vármegye bűnügyi statisztikáját, akkor látható, akár még 60 db kamera telepítése is 

szükséges lenne. Olyan világ van, amikor mindent bizonyítani kell felvétellel. Nem örül 

annak, hogy a BM nem foglalkozik a kérdéssel. Nézzék meg, a rendészeti csoport mit 

tud elérni Egerben azzal a kevés egyenruhással, mivel nem vonzó pálya.  

Földvári Győző 

Egyetért Császár Zoltánnal. A polgárőrség gyakorlatilag nem sok mindent tud tenni. Az 

önkormányzati rendészetnek úgyszintén meglehetősen korlátozottak a lehetőségei.  

Erdei Gyula 

Általában arra gondolnak az emberek, hogy milyen jó lenne, ha kényszerítő eszközökkel 

lennének ellátva az önkormányzati rendészek és kényszerintézkedést hajthatnának 

végre. Végre tudnak ilyet hajtani, amennyiben szükség van rá, mert rendelkeznek 

gumibottal és bilinccsel. Továbbá használhatnak még kényszerítő eszközként gázriasztó 

sprayt, valamint kutyát. Kényszerítés esetén a közterület felügyelő használhat 

kényszerítő eszközt – amiről jegyzőkönyvet kell felvennie – és 2 órán keresztül 

tartóztathatja fel az adott személyt. Ezzel szemben, egy állampolgár ugyanezt megteheti, 

viszont korlátlan ideig tartóztathatja fel a feltételezett elkövetőt. 

Tervbe van véve a létszámbővítés. A rendőrséggel való együttműködés régmúltra tekint 

vissza és sikeres. 

Márciusban 16 fő vett részt a rendőrség részéről a közös járőrszolgálatban, ami 30 órát 

jelentett 8 alkalommal. A mezőőrrel volt még 1 alkalmas 2 órás közös járőrözés. Azt 

lényegesnek tartja, hogy látszódjon a kényszerítő eszköz, valamint a militáris jelleg, mert 

annak van némi visszatartó ereje.   

Földvári Győző 
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Abban egyetértenek, alapvetően nem önkormányzati, hanem állami feladat lenne. A 

közbiztonság fenntartását nem vállalhatja magára az önkormányzat.  

Császár Zoltán 

Irodavezető úrnak meglehetősen kevés a mozgástere. Az elmúlt 10 évben sem oldódott 

meg a közterület felügyelet létszámkérdése. 10 évvel ezelőtt kérte, a közterület 

felügyelők nézzenek már úgy ki, hogy tekintélyt parancsoljon a megjelenésük. Az előző 

polgármester azt reagálta, nem szeretné, ha az egriek félelemben élnének, mert militáris 

szervezet őrzi a várost. Budapest egyes kerületeiben ezek az emberek tekintélyt 

parancsoló módon néznek ki. Egerben már alig van 4-6 ember, aki tényleges közterület-

felügyeleti munkát végez. Miért kellett akkor közrendvédelmi szakvizsgát tenniük? A 

létszámuk nevetséges, főként egy idegenforgalomból élő városban. Egernek mutatni 

kellene, hogy biztonságban vannak az ideérkezők. A létszám nem lett bővítve és nem is 

lett átadva másnak a feladatellátása.  

Orosz Lászlóné 

Idéz az előterjesztésből. A 100 millió Ft forrás az EVAT részére rendelkezésre áll? 

A határozati javaslatban a 2023. évi pénzmaradvány szerepel. Ebből használnák fel ezt 

az összeget? Úgy gondolja, nincs ekkora pénzmaradvány. Hogyan tudják kezelni a 

határozati javaslatot?  

Földvári Győző 

Bódi Zsolt a pénzmaradvány terhére javasolja a 20 millió Ft-ot, visszapótlási 

kötelezettséggel.  

Juhász Tamás 

A 2024. évben az EVAT részére tervezett 100 millió Ft már az idei évet érinti, így 

független a zárszámadástól. Az összegre vonatkozóan szerződés még nem került 

ellenjegyzésre, ezért a költségvetésben rendelkezésre áll. 

A határozati javaslat valóban ellentmondásos, hiszen ha biztosítják a 20 millió Ft-ot a 

2/59 címszámról, akkor azt a maradványkor már nem fogják tudni visszapótolni, mert 

most döntenek a maradványról, ami nem tartalmazza ezt az összeget. Közgyűlési döntés 

lesz, hogy a 2. határozati javaslatnál, ahol az intézményi elvonások szerepelnek és 100 

millió Ft-ot tesznek élelmezésre, mire szeretnék felhasználni.  

A februári közgyűlésen 110 millió Ft került elvonásra az EKVI-től, aki az élelmezést 

csökkentette ennyivel. Ezért gondolták azt, az intézményektől elvont maradványt az 

élelmezési tartalékra helyezik. Innen évközben visszapótolható lenne az EKVI-nek. 

Továbbá van még egy koncessziós eljárás, amit augusztus végéig le kell folytatni, hogy 

az iskolák étkeztetése biztosított legyen. Nem lehet meghatározni, ez milyen 

kiadásnövekményt fog jelenteni az önkormányzat részére, ezért célszerű az élelmezési 

tartalékot feltölteni.  

Orosz Lászlóné 
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Nyilván javasolják a közgyűlés elé terjesztését az anyagnak, ahol majd döntenek róla.  

Juhász Tamás 

Akkor összhangba kell majd hozni a határozatot. A közgyűlés dönthet úgy, hogy a 

maradvány terhére, de ekkor a 2. határozati javaslatot kell úgy módosítani, hogy 20 

millió Ft-ot elvesznek az élelmezési tartalékból.  

Földvári Győző 

Augusztus végéig a közbeszerzésnek le kell folytatódnia, a közétkeztetés szeptembertől 

történő működése érdekében. A beérkező pályázatokat nem látják. Akkor lesz gond, ha 

emelkedni fog az ár, amire van esély. Ez hiányozni fog, ha elveszik az élelmezési 

tartalékról. Előfordulhat, hogy feladatkört kellene csökkenteni intézményeknek. 

Költségvetés szempontjából nagyon veszélyes a javaslat.  Ezért mondta, nézzék meg, 

azzal az összeggel, amit most kaptak, mit tud kezdeni a rendőrség. Kapitány úr 

kinyilvánította, hogy nem vállalnak többletmunkát a rendőrök, mert nem győzik. 

Létszámproblémákkal küzdenek.  

A bizottság egyhangúlag, 4 igen szavazattal elfogadta a napirendet. 

62/2024. (V.27.) VPÜB döntés 

A   Városi Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság támogatja az alábbi határozati 
javaslat Közgyűlés elé terjesztését: 
Határozati javaslat: 

Eger Megyei Jogú Város Közgyűlése jóváhagyja 2024. évre vonatkozó együttműködési 
megállapodás kötését a Heves Vármegyei Rendőrfőkapitánysággal, Eger Város területén, 
különös tekintettel Felnémet városrészre, megerősített járőrszolgálat biztosítására a 
közbiztonság javítása érdekében. Az együttműködési megállapodás keretében a 
Közgyűlés 20millió Ft működési célú támogatás biztosításáról dönt, amelynek fedezete 
a 2024. évi költségvetés II/59 címszáma, azzal, hogy a 2023. évi pénzmaradvány 
elfogadásakor ezen címszám ezen összeggel visszapótlásra kerül. A Közgyűlés elrendeli 
továbbá a II/216 címszámon rendelkezésre álló fedezetre a térfigyelő kamerarendszer 
bővítésének azonnali előkészítését, és ennek keretében Felnémet városrészben 5 
térfigyelő kamera telepítését, a megtett intézkedésekről a 2024. május 30-i Közgyűlésen 
való beszámolási kötelezettséggel.  

Felelős:         Mirkóczki Ádám polgármester 

Határidő:      2024. június 15 

Földvári Győző 
elnök 

Orosz Lászlóné 
bizottsági tag 

 

 

Tóthné Dr. Kiss-Orosz Mária 

jegyzőkönyvvezető 
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